
 

  
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 30 DE 
NOVEMBRE  DE 2023 
 
Vacarisses, a 30 de novembre de 2023, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari Municipal, a 
la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar compliment als assumptes 
compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
Raúl Avilés Trabalón 
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
  

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRA CELEBRADA EL 26 D’OCTUBRE DE 
2023.- 

Sotmesa l’acta a votació  s’aprova per unanimitat dels presents   
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1.2.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA SUSPENSIÓ POTESTATIVA DE TRAMITACIONS I 
LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES I D’ALTRES AUTORITZACIONS PER A LA INSTAL·LACIÓ DE 
PLANTES FOTOVOLTAIQUES EN SÒL NO URBANITZABLE.- 

 

Atès la importància del medi natural del municipi i que la implantació de plantes d’energia solar 
fotovoltaica en el territori és indispensable per assumir els compromisos de la Llei 16/2017, d’1 d’agost, 
de canvi climàtic com contribuir a la reducció d’emissions de gasos amb efecte d’hivernacle causants 
del canvi climàtic. 

Atès la producció d’energies renovables s’ha de situar en gran part en sòl no urbanitzable i poden 
provocar una sèrie d’impactes sobre el medi ambient. 

Atès que el Pla General d’Ordenació de Vacarisses no contempla de la manera adequada la transició 
energètica ni la coherència amb la Llei del canvi climàtic. Així com la seva normativa urbanística tampoc 
contempla aquest tipus d’instal·lacions de manera específica. 

Vist l’informe de l’arquitecta municipal amb data 14 de novembre de 2023. 

L’article 73.1 de la vigent legislació urbanística catalana (Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat pel 
Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost i Llei de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme, Llei 
3/2012, de 22 de febrer) estableix que: “Els òrgans competents per a l’aprovació inicial de les figures 
del planejament urbanístic poden acordar, amb la finalitat d’estudiar-ne la formació o la reforma, de 
suspendre la tramitació de plans urbanístics derivats concrets i de projectes de gestió urbanística i 
d’urbanització, com també de suspendre l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, 
d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació 
d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació 
sectorial.”  

Així mateix, l’apartat 3 de l’esmentat article determina que els acords de suspensió de tramitacions i de 
llicències a que fa referència, en el cas que ens ocupa, l’apartat 1 s’han de publicar en el butlletí oficial 
corresponent, i s’han de referir, en qualsevol cas, a àmbits identificats gràficament.  

Pel que fa referència al termini de suspensió de tramitacions i de llicències, l’article 74 del TRLU 
determina: 1. Els efectes de la suspensió de tramitacions i de llicències per a àmbits determinats no 
poden durar més d’un any en el cas regulat per l’apartat 1 de l’article 73, o de dos anys en cas 
d’acumulació dels supòsits regulats pels apartats 1 i 2 de l’article 73. Si no s’ha adoptat cap acord de 
suspensió amb anterioritat a l’aprovació inicial de l’instrument de planejament, la suspensió regulada 
per l’apartat 2 de l’article 73 pot tenir una durada màxima de dos anys.” 

L’article 101.1 del Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
estableix que: 

 “Són actuacions preparatòries de la formulació del planejament:  

a) La suspensió de la tramitació de plans urbanístics derivats o instruments de gestió 
urbanística i d’urbanització, així com de l’atorgament de llicències.”  

...  

b) La subjecció a informació pública de l’avanç de l’instrument de planejament.”  
 

 

Pel que fa referència a la suspensió de la tramitació d’instruments urbanístics i de l’atorgament de 
llicències, l’article 102 de l’esmentat reglament determina el següent:  



 

“102.1 Els acords de suspensió previstos en l’article 71 de la Llei d’urbanisme han de concretar els 
àmbits afectats i han d’incorporar un plànol de delimitació dels àmbits subjectes a suspensió de 
llicències i de tramitació de procediments, en el qual aquests es grafiaran a l’escala adequada i amb 
detall i claredat suficients.  

 

 

102.2 Els acords de suspensió han de precisar també l’abast de les llicències i tramitacions que 
suspenen.  

102.3 El plànol ha de restar a disposició del públic en les oficines de l’administració actuant al llarg del 
termini de suspensió. En el cas que l’administració actuant no sigui l’ajuntament, el plànol també s’ha 
de poder consultar a les oficines municipals.” 

Atès que l’òrgan municipal competent per a l’adopció del present acord de suspensió és el Ple de 
l’Ajuntament d’acord amb el previst a l’art. 73.1 del TRLUC, a l’art. 22.2.c) de la Llei 7/1985, de Bases 
de Règim Local, i a l’art. 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya. 

Atès l’ exposat i virtut de les facultats atorgades d’acord amb el previst a l’art. 73.1 del TRLUC, a l’art. 
22.2.c) de la Llei 7/1985, de Bases de Règim Local, i a l’art. 52.2.c) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya.  

Considerant que la proposta ha de ser dictaminada prèviament per la Comissió Informativa de Serveis 
Territorials, en virtut del que es preveu, en l'article 20.1.c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local -LRBRL-, en concordança amb l’article 123 del Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals -ROF-, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 
de novembre.  

Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 22 de 
novembre de 2023, va dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposem l’adopció dels 
següents 

A C O R DS 

Primer- Suspendre, de conformitat amb l’article 73.1 de la Llei d’Urbanisme de Catalunya(TRLU), la 
tramitació i atorgament de llicències urbanístiques i d’altres autoritzacions, informes-certificats de 
compatibilitat urbanístics, de figures de planejament derivat i plans d’actuació específica(PAE) per a la 
instal·lació de plantes fotovoltaiques en sòl no urbanitzable i sempre que el seu destí principal no sigui 
l’autoconsum, amb la finalitat d’estudiar les circumstàncies i condicions que comportin l’aprovació d’una 
modificació puntual del pla general d’ordenació. 

Els efectes d'aquesta suspensió de llicències no poden durar més d'un any. D’acord amb el què disposa 
l’article 74.1 del TRLUC. 

Segon.-Publicar aquest acord de suspensió al BOPB, a la seu electrònica de la pàgina web i al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament i a un diari de la província d’àmplia difusió. El termini d’ un any de suspensió 
començarà a transcórrer a partir de la publicació d’aquest anunci. Igualment, el document amb l’abast 
de les llicències i tramitacions que se suspenen seran exposats al públic a la web municipal. 

Tota la documentació juntament amb el plànol identificatiu de l’àmbit, restarà a disposició de qualsevol 
persona interessada durant el referit termini d’un any d’acord amb el que determina l’art. 73.3 en relació 
a l’art. 8.5.a) del TRLUC, al tauler d’edictes municipal, a la pàgina web municipal i a les dependències 
municipals. 

L’àmbit territorial de la suspensió correspon a tot el sòl no urbanitzable del municipi de Vacarisses, 
d’acord amb el plànol de delimitació que consta com annex a la corresponent documentació tècnica de 
la suspensió. 



 

Tercer.- Contra aquest acord, que és definitiu en via administrativa, es podrà interposar, amb caràcter 
potestatiu, recurs de reposició en el termini d’un mes a comptar des del dia següent a la publicació. 
Contra la desestimació expressa del recurs de reposició, en el seu cas, o bé directament contra aquesta 
resolució, es podrà interposar recurs contenciós administratiu davant la Sala Contenciosa 
Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya en el termini de dos mesos a comptar des 
del dia següent al de la recepció de la notificació corresponent. 

 

Pren la paraula el Sr. Piqueras qui diu que davant de l'augment i la demanda per la instal·lació de 
plantes solars fotovoltaiques, no només al nostre municipi, si no a nivell de Catalunya i a nivells més 
grans, i davant d’impacte que aquestes poden tenir al medi natural,  a la biodiversitat associada i 
l'ecosistema i, alhora, també la preocupació per l'impacte paisatgístic que poden tenir aquestes 
instal·lacions, proposem aquesta suspensió temporal per termini d'un any, de conformitat amb l'article 
73.1 de la Llei d'Urbanisme de Catalunya, per la tramitació de llicencies i autoritzacions per aquestes 
instal·lacions en sol no urbanitzable. És a dir, l’àmbit territorial d'aquesta  suspensió és tot el sol no 
urbanitzable  del municipi de Vacarisses sempre que el destí principal no sigui l'autoconsum. Aquesta 
suspensió es fa  amb la finalitat d'estudiar les circumstàncies i condicions que comportin l'aprovació 
d'una modificació puntual en el PGO. El Juliol de 2022 la Comissió Territorial de Catalunya presenta els 
criteris ambientals per la instal·lació d'aquestes plantes solars fotovoltaiques i,  amb aquest termini d'un 
any, podem posar  aquests criteris sobre la taula i adaptar-los a la realitat del que tenim aquí, doncs 
tenim molts espais que són susceptibles de ser ocupats per aquestes instal·lacions. 

Pren la paraula el Sr.Arasanz qui vol  comentar el que ja van parlar a les comissions informatives, 
perquè ho valorin sobre el text del primer dels acords. Diu que, quan parlem d'autoconsum, potser 
hauríem limitar-ho  a algun tipus de potència, a algun límit, perquè autoconsum pot ser des de 1,5 kw. 
a 1000,  2.000, 3.000 kw, no està limitat. Llavors creu que no acaba d'encaixar el que es pretén amb el 
text que apunta, que s’accepta en cas de autoconsum. 

Pren la paraula el Sr. Piqueras qui diu que, pel que fa a les instal·lacions fotovoltaiques de autoconsum 
tenim de dos tipus, les sense-excedents i amb excedents , en les quals hi ha una injecció a la xarxa 
d'aquesta energia no auto-consumida. Diu que dins  d'aquestes que tenen excedents tenim les que es 
troben acollides a compensació simplificada, que són amb potències menors de 100 kw i ,aleshores ,  
aquestes sí que les consideren com autoconsum. Després tenim les que no estan amb aquesta 
compensació simplificada, són potències superiors a 100 Kilowatts  i que, per tant, els excedents són 
venuts al mercat elèctric i en aquest cas sí que les haurem d'examinar una de per una, segons la 
demanda, i acceptar-les o rebutjar-les, però diu que tindran en compte el que ha esmentat el Sr Arasanz. 

El Sr. Arasanz diu  que tot i que sigui de més de 100 kw es pot estar dins del règim  d'autoconsum. 
Llavors,  si de cas, aclarir-ho dient sempre que sigui fins  a 100 kw, lo qual li semblaria perfecte. 

El Sr. Piqueras li respon que ho  podem acabar d'aclarir tot i que, quan ens facin la demanda, s’estudiarà 
cas per cas. Es a dir, en cas que veiem que realment no és autoconsum, sinó que hi ha un benefici 
econòmic, ja es rebutjarà la sol·licitud. 

Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents 
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1.3.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’OBRES I SERVEIS, GESTIÓ DE L’AIGUA I NUCLIS 
D’APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA I L’AJUNTAMENT DE 
VACARISSES PER A LA REALITZACIÓ DE LES OBRES DE MILLORA DEL CAMÍ DE L’OBAC.- 

Antecedents 

En data 30 de juliol de 2020, per acord del Ple de la Diputació de Barcelona, es va aprovar el Pla zonal 
de la xarxa local de carreteres de la Diputació de Barcelona, que es constitueix com l’eina planificadora 
encarregada de la definició de la citada xarxa, que complementa el vigent Pla d’Infraestructures del 
Transport de Catalunya (PITC) aprovat pel Decret 310/2006 de la Diputació. 

El camí VC-013, de l’Obac, que discorre pel terme municipal de Vacarisses, està recollit al Pla Zonal 
com a camí susceptible de millora. Per tal de solucionar aquesta situació, l’Oficina Técnica de Gestió 
d’Infraestructures, adscrita a la Gerència de Serveis d’Infraestructures Viàries i Mobilitat, ha redactat el 
projecte de “Millora de seguretat viària del camí de l’Obac (VC-013), TM Vacarisses” en el que es fa 
una proposta d’actuació per un import de 310.748,10 euros (IVA inclòs) i termini total d’execució de sis 
mesos, que l’ha lliurat a l’esmentada Gerència. 

El citat projecte va ser aprovat inicialment per Junta de Govern de la Diputació de Barcelona, de data 
26 d’octubre de 2023, previ informe favorable de l’arquitecte municipal de data 14 de març de 2023. 
Restant publicat al tauler electrònic de la Diputació de Barcelona des del dia 30 d’octubre, al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona del dia 2 de novembre i al e-Tauler d’aquest ajuntament des del 
dia 6 de novembre de 2023.  

Segons Registre d’Entrada núm. E/006909-2023, de data 31 d’octubre de 2023, la Diputació de 
Barcelona comunica a aquest Ajuntament que la Junta de Govern de data 26 d’octubre de 2023, va 
acordar aprovar la minuta del Conveni entre la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Vacarisses per 
a la realització de les obres de millora de la seguretat viària del Camí vc-013 Camí de l’Obac.  

Vist que la Gerència de Serveis d’Infraestructures Viàries i Mobilitat ha formulat la deguda memòria 
justificativa de la necessitat i oportunitat del conveni objecte del present dictamen, el  

seu impacte econòmic, el seu caràcter no contractual i el compliment de l’article 50 de la Llei 40/2015, 
d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.  

Atès que el present conveni té la finalitat d’establir un marc de col·laboració entre la Diputació de 
Barcelona i l’Ajuntament de Vacarisses en ordre de dur a terme les actuacions de millora de la seguretat 
viària del Camí de l’Obac (VC-013), així com la definició de les respectives competències un cop 
executades les obres.  

Fonaments de dret 

Articles 47 i següents de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.  

L’article 191 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.  

L’article 303 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals.  

Articles 10, 110.3 i 112 de la Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya. 



 

En virtut de l’article 22 de la Llei 7/1985, de 21 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local. 

Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 22 de 
novembre de 2023, va dictaminar al respecte, al Ple de la Corporació proposo l’adopció dels següents  

A C O R D S 

PRIMER.- Aprovar el “Conveni entre la Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Vacarisses per a la 
realització de les obres de millora de la seguretat viària del Camí vc-013 Camí de l’Obac i assumpció 
de la seva conservació i manteniment per la Diputació de Barcelona” remés per la Diputació a aquest 
Ajuntament per Registre d’Entrada núm. E/006909-2023, de data 31 d’octubre de 2023.  

SEGON.- Designar a l’arquitecta municipal com a persona de referència per fer el seguiment de les 
obres i com a representant tècnic de l’Ajuntament en la comissió de seguiment creada a efectes del 
conveni subscrit.   

TERCER.- Notificar el present acord a la Diputació de Barcelona per tal de formalitzar el conveni 
mitjançant signatura del mateix, i posteriorment el publiqui al Butlletí Oficial de la Província i al Registre 
de Convenis des del Portal de Transparència. 

 

Pren la paraula el Sr. Casas qui diu que, tal i com vam parlar a les comissions informatives, en aquest 
cas el conveni que volem aprovar és per la millora seguretat viària del camí del Obac .El manteniment 
passaria a fer-lo bàsicament Diputació de Barcelona, a part de les millores que faria també la Diputació  
amb un projecte d’actuació de 310.748,10 €. 

La previsió és que, a finals del primer trimestre, tota aquesta actuació estigui  feta i ja passi a mans 
de la Diputació per fer-ne el manteniment, i pensa que ens traiem de sobre la responsabilitat de 
mantenir un tram i que la Diputació, en aquest aspecte, és molt competent ates que  des de fa molts 
anys fa manteniment de carreteres i camins. 

Pren la paraula el Sr. Heredia qui diu que nosaltres seguirem els passos del nostre diputat provincial, 
votarem a favor, tal com ell  ha  fet també a la  Diputació, i també afegir per part del nostre diputat 
provincial, que està disposat  a col·laborar davant de qualsevol proposta que Vacarisses necessiti i 
enviar a la  Diputació. 

Pren la paraula la Sra. Fernàndez qui diu que totes les millores que siguin per Vacarisses son 
benvingudes. 

Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat dels presents  
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1.4.- PROPOSTA DEL REGIDOR DE D’OBRES I SERVEIS, GESTIÓ DE L’AIGUA I NUCLIS 
D’APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE D’OBRES “ EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA 
I CONNEXIONAT A LA XARXA EXISTENT” 
 
Vist el projecte d’obres “ EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA I CONNEXIONAT A LA XARXA 
EXISTENT”, elaborat pel Serveis Tècnics Municipals,  en data 15 de novembre de 2023,  amb un 
pressupost per a coneixement de l'administració de 390.199,07euros, el qual comprèn un  pressupost 
d’execució material de 261.826,47 euros, benefici industrial 15.709,59 euros, despeses generals 
34.037,44 euros, seguretat i salut 6.231,47 euros, control de qualitat 4.673,60 euros i  IVA 21% 67.720,50 
euros, conté els elements legals necessaris exigits per l'article 123 del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 
14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic.  
 
Atès que l’execució del projecte requereix l’expropiació forçosa de béns i drets, per la qual cosa la 
competència per a la seva aprovació correspon al Ple municipal, a tenor de l’article 38 del Decret  
179/1995,  de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals 
(ROAS). 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 22 de 
novembre de 2023, va dictaminar al respecte, al Ple de la Corporació proposem l’adopció dels següents 
 

A C O R DS 
 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment el projecte d’obres “ EQUIPAMENT DEL POU DE CAN TORRELLA I 
CONNEXIONAT A LA XARXA EXISTENT”, elaborat pel Serveis Tècnics Municipals,  en data 15 de 
novembre de 2023,  amb un pressupost per a coneixement de l'administració de 390.199,07euros, el qual 
comprèn un  pressupost d’execució material de 261.826,47 euros, benefici industrial 15.709,59 euros, 
despeses generals 34.037,44 euros, seguretat i salut 6.231,47 euros, control de qualitat 4.673,60 euros i  
IVA 21% 67.720,50 euros. 
 
SEGON.- Sotmetre l'expedient i l'acord d'aprovació  inicial del projecte a informació pública, mitjançant 
anunci al tauler d’edictes de l’Ajuntament i a la pàgina Web de l’Ajuntament, pel període de 30 dies hàbils, 
per tal que qui es consideri interessat pugui presentar les al·legacions que cregui oportunes. Transcorregut 
aquest termini sense haver-se presentat reclamacions, s'entendrà aprovat definitivament, amb caràcter 
automàtic. 
 
TERCER.- Notificar el present acord als propietaris afectats. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui diu que, com també s’ha  parlat  a comissions, es l’aprovació inicial en 
aquest cas per fer la connexió del equipament del pou de Can Torrella   amb la xarxa existent. El pressupost 
es de 390.000 € i diu que  hi ha una subvenció que ens ha donat des de Diputació a Barcelona de 261.000 
€, i que la previsió és que fem aquesta aprovació inicial amb uns 6 mesos i que abans del estiu estigui el 
pou fet, connectat, estigui  en marxa i que puguin disposar d'aquest be escàs. 
 
Pren la paraula el Sr. Garrido qui pregunta si el finançament es per part de l’Ajuntament o be dels usuaris 
de la xarxa d’aigua. 
 
El Sr. Casas li respon que  principi aquesta subvenció el  que cobreix son  aquests 261.000 € i, la resta,  
en principi es cobreix amb el pressupost municipal, que al final és el contribuent també d’una manera o una 
altre. 
 
El Sr. Garrido li respon que ell sempre demana que per ser justos en  el tema de l'aigua el cost de totes les 
inversions es pagui per part dels usuaris, perquè sempre queden urbanitzacions que s'abasteixen d'aigua 
i  s'arrenguen les bombes, etc. 
 
Pren la paraula la Sra. Fernández qui diu que, malgrat desitjar votar  a favor de qualsevol proposta 
constructiva que contribueixi a resoldre les mancances de consum d'aigua dels nostres ciutadans que estan 



 

vivint i patint aquests darrers anys, al ser discriminats de la taula d'aigua, on suposem que es debaten 
aquests i d’altres assumptes i, per tant,  no coneixent al detall tota la proposta, i al no permetre’ns  oferir 
alternatives de millora a la mateixa, ens veiem obligats a abstenir-nos. 
 
Pren la paraula el Sr. Arasanz qui diu que celebren  la futura posada en marxa d'aquest pou, que entre a 
una cosa i altra ens costarà uns dos anys, després de que ho plantegéssim a la taula l'aigua de l'estiu del 
2022. Esperem que aquest pou ens ajudi a superar la greu crisi que estem patint actualment i ens permeti 
aguantar fins que tinguem la tant necessària connexió en alta, que no acaba d'arrencar tampoc. Per part 
nostre hem començat a demanar celeritat a les resta d'administracions implicades per veure si entre tots 
ho aconseguim desencallar. Votarem a  favor, evidentment. 
 
Pren la paraula el Sr. Aviles qui diu que consideren que és una mesura necessària i imprescindible i que 
naturalment la  votaran a favor. 
 
 
Sotmesa a votació s’aprova amb el següent resultat :  

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x  x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS     x        

 
 
1.5.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS A L’ASSEMBLEA 
GENERAL DEL CONSELL DE LA GENT GRAN DEL VALLÈS OCCIDENTAL.-  
 
 
Atès que en el Ple de l'Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió extraordinària celebrada el dia 7 de 
juliol de 2023, on es va nomenar els representants de la Corporació en els òrgans col·legiats 
competència del Ple i a d'altres organismes i entitats, no es van designar els representants a de 
l’Assemblea General del Consell de la Gent Gran del Vallès Occidental. 
 
 
Es considera adient nomenar com a representant de l’Assemblea General del Consell de la Gent Gran 
del Vallès Occidental el senyor José Maria Córcoles Pamies, i el senyor Miguel Rosales Calzado. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 22 de 
novembre de 2023, va dictaminar. 
 
En virtut de les competència que l’article 52.2.b) del text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, atribueix al Ple de la Corporació, proposo 
l’adopció del següent  
 

A C O R D 
 
Primer.-Designar com a representant de l’Ajuntament de Vacarisses a l’Assemblea General del Consell 
de la Gent Gran del Vallès Occidental, el senyor José Maria Córcoles Pamies, i com a suplent senyor 
Miguel Rosales Calzado. 
 
 
Segon.-Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental. 

Pren la Paraula la Sra. Olga Serra que diu  que  tal com es va  explicar a comissions informatives és 
simplement revalidar els dos càrrecs dels dos representants al Consell de la gent gran, que són el Josep 



 

Maria Corcoles com a titular, i en Miguel Rosales com a suplent, i que s'ha  acordat amb ells la 
revalidació d'aquest càrrec. 

Tots els grups agraeixen la dedicació i la implicació dels representants esmentats.  

 

Sotmesa  a votació s’aprova per  unanimitat dels presents   

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x x x x x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 
1.6.- MOCIÓ PRESENTADA PEL  GRUP MUNICIPAL VOX (VOX) “ DECLARACIÓN INSTITUCIONAL 
DE RECHAZO A LA AMNISTIA A LOS RESPONSABLES DEL GOLPE DE ESTADO SEPARATISTA 
EN 2017”.- 
 
España atraviesa un momento de ataque extraordinariamente grave a la Unidad nacional, la 
convivencia entre españoles, la democracia y el Estado de Derecho. Nos encontramos a las puertas 
de vivir un golpe de Estado contra España como el de 2017, ahora perpetrado directamente desde La 
Moncloa. Pedro Sánchez, candidato a la presidencia del gobierno de España, ha mostrado su 
disposición a amnistiar a los delincuentes responsables del golpe de Estado de Cataluña en 2017 como 
vía para continuar en la Moncloa. 
 
Tras años de cesiones constantes y concretas a los partidos separatistas, Sánchez ya ha defendido 
públicamente su decisión de perpetrar un acto de corrupción sin precedentes: que un político amnistíe a 
otro político a cambio de sus votos para mantenerse en el poder, atacando así gravísimamente a la 
unidad de España, la igualdad de todos los españoles y contraviniendo nuestro ordenamiento jurídico. 
 
 
En efecto, la aprobación de una ley de amnistía para beneficiar al expresidente fugado de la Generalitat, 
Carles Puigdemont, y al resto de encausados o condenados por el golpe de Estado ocurrido en octubre 
de 2017, es una aberración jurídica sin precedentes en el ordenamiento jurídico español que borraría 
no sólo las penas, sino las conductas ilegales protagonizadas por delincuentes ya condenados. 
 
No se puede permitir que la amnistía se configure como contrapartida de una negociación política en 
un Estado democrático y de derecho como España. En este mismo sentido, ocho vocales del CGPJ 
han pedido un pleno urgente sobre la amnistía ya que “supone la abolición del Estado de Derecho en 
España”. Por su parte, la Asociación Profesional de la Magistratura, la mayoritaria entre los jueces, ha 
manifestado su “más firme rechazo” a una futura ley de amnistía al golpismo separatista que “tiene el 
claro objetivo de anular al Poder Judicial” y que supone “el principio del fin” de la democracia española 
y “volar por los aires el Estado de Derecho”. 
 
Las consecuencias de una Ley de Amnistía son de una gravedad sin precedentes y cada diputado que 
apoye tanto la ley como una investidura que incluya su aprobación será responsable de esta traición 
sin precedentes: 
 
1.- Se humilla a la Nación, se legitima el golpismo y se desacredita el Estado de Derecho, toda vez que 
supone reconocer que fue justo el proceso de secesión e injusto el derecho que lo sancionó, lo que sin 
duda supone dinamitar nuestro Estado constitucional y democrático de Derecho. La amnistía da la 
razón política a los golpistas y legitima el intento de secesión del 1-O. 
 
2.- Se atenta gravemente contra el principio de separación de poderes, ya que se está privando a los 



 

Tribunales de enjuiciar los presuntos delitos cometidos por los amnistiados, así como de ejecutar lo 
juzgado en todas aquellas causas relacionadas con el denominado “procés”. Se trata de una nueva 
«bofetada» al Poder Judicial, y al Tribunal Supremo en particular, ya que deslegitimaría su actuación 
frente al desafío separatista de 2017. 
 
3.- La amnistía a la carta para los encausados del golpe de Estado de 2017 supone también la 
vulneración del principio de igualdad entre todos los españoles, recogido en el artículo 14 de la 
Constitución, que prohíbe que a unos españoles se les aplique la ley y a otros no. Es una “ley de 
impunidad” para los golpistas catalanes exclusivamente en beneficio de Pedro Sánchez y del partido 
socialista. 
 
4.- Se perpetra el mayor acto de corrupción política al amnistiar un político a otro expresamente a 
cambio de su apoyo para permanecer en el poder. 
 
La amnistía no sólo resulta políticamente inadmisible, sino que dinamita la legitimidad de nuestro 
ordenamiento jurídico. Así, las consecuencias penales para Pedro Sánchez como candidato que ha 
propuesto la amnistía y se beneficiaría de su contrapartida al ser investido presidente deben ser, a 
nuestro juicio, de la mayor contundencia para asegurar que nuestro sistema persigue la corrupción, 
protege a la Nación y defiende los principios más elementales de justicia e igualdad. 

 
Por todo ello, desde el pleno de Vacarisses: 

 
1. Declaramos nuestro rechazo firme y enérgico a la intención de Pedro Sánchez de ser  

investido como presidente del Gobierno de España acordando una ley para amnistiar    a los 
políticos golpistas catalanes. 

2. Aludimos a la responsabilidad y dignidad de cada uno de los diputados no separatistas,  

3. que representan en el Congreso de los Diputados a la provincia de Barcelona, para votar en 
contra de este ataque a la unidad, igualdad y justicia en España. 

4. Declaramos que aquellos diputados que voten a favor tanto de una Ley de amnistía a los 
golpistas separatistas como de una investidura que la contemple como contrapartida serán 
responsables de esta traición sin precedentes. 

5. Manifestamos la necesidad de que los órganos de gobierno de las Cortes Generales 
rechacen la tramitación de la Ley de amnistía por ser contraria a la unidad de España, la 
igualdad de todos los españoles, nuestra democracia, la Constitución y el Estado de Derecho. 

6. Dar traslado inmediato de este acuerdo a los órganos de presidencia del Congreso de los 
Diputados y del Senado. 

 

Pren la paraula el Sr. Heredia qui fa una lectura integra de la moció. 

 

Pren la paraula el Sr. Garrido qui diu  que aquesta moció  està una mica obsoleta, sobretot per la part 
del senyor  Sánchez que ja ha estat investit i, possiblement,  en aquesta moció estic al 100% en 
contra, pràcticament no coincideixo en cap de las coses que plantegen. Per lo tant votarà en contra. 

 

Pren la paraula la Sra. Fernandez qui diu que, al tractar-se d'una matèria fora d'àmbit competencial 
municipal, tot i que compartint el fons de diverses qüestions plantejades, no correspon a aquest 
estament pronunciar-se al respecte. Serà un acord de les corts generals de l'Estat per constituir el 
govern de la nació i serà el congrés dels diputats el que votarà a favor o no d'una eventual llei 
d’amnistia, que a la nostra manera d'entendre, com qualsevol amnistia fiscal política o de qualsevol 
altre tipus, és un frau de llei. Diu que  els que cometen delicte han de pagar, però nosaltres, sent 
coherents amb els nostres principis de partit municipalista, que es deu exclusivament a Vacarisses i 
les qüestions sobre les quals tenim competències, ens abstindrem.  

 



 

Pren la paraula el Sr. Arasanz qui diu que nosaltres seguim sense entendre perquè s'entesten a 
presentar mocions  que no tenen a veure amb el municipi i els problemes dels veïns de Vacarisses i 
sobre els que aquest ple té competències. Després no es queixin quan ho facin altres. Seguirem sense 
entrar a valorar el contingut de la seva moció, com hem fet fins ara, encara que algunes de les 
barbaritats que hi plantegen són dignes d'una resposta per deixar en evidència que el seu discurs 
alarmista i catastrofista és sempre igual i que viuen vostès, de moment, de magnificar i demonitzar el 
que interessa al seu partit i a ningú més. Evidentment votarem en contra. 

 

Pren la paraula el Sr. Aviles qui diu que, després de llegir aquesta emoció, tenim davant un relat de 
mentides, mentides, i  mes mentides, és la seva versió d'uns relats que no tenen res a veure amb la 
realitat de l'Estat. Aquí no hi ha hagut en  cap moment cop d'estat, ni ha hagut cap atac extraordinari 
greu a la unitat nacional. Diu que podria entrar en  més detalls, però volem  destacar  un fet, i és que 
sí que hi ha un problema a Espanya que  és la independència dels poders. Pensem que, d'alguna 
manera, el poder judicial està totalment manipulat per la dreta i l'extrema dreta, i fa que d'alguna 
manera sigui difícil tirar endavant projectes de llei com aquesta llei d'amnistia, I prova d'això és 
precisament un fet que vostès recullen aquí, on diu "se atenta gravemente contra el principio de 
separacion de poderes", i diu el Sr. Aviles que estan d'acord , i prova d’això  és que els jutges diu "han 
manifestat el seu ferm rebuig a la futura llei d'amnistia" . El Sr Aviles vol recalcar que és necessaria 
aquesta separació de poders i que deixem que els polítics facin les  lleis i  que els jutges apliquen 
aquestes lleis,  i diu que  els jutges no són ningú per posar en entredit la realització de cap llei. Finalitza 
dient que votaran en contra. 

 

Pren la paraula el Sr.Casas qui diu que aniria be que revises  les mocions que presenten habitualment, 
les quals,  a part de ser pesades i llargues, li comenta que aquí son tots regidors i no pas diputats com 
fa esment a les seves mocions. I com a resposta a la seva fantàstica moció diu que ells son mes de 
fer amnisties a violadors, banques, polítics corruptes etc .., i que  quan parlem de conflictes polítics, 
en el cas d'una amnistia a nivell  polític, diu adreçant-se al regidor , que vostès son mes de la porra 
de la repressió i dels seus antecessors polítics de cops estat del 36. Finalitza dient que vostès si que 
son experts en cops d'estat. 

 

Pren la paraula el Sr. Heredia qui manifesta que vol contestar principalment a Veïns per Vacarisses , 
La Voz i el PSOE,  en referencia al que esmenten de que aquesta moció surt del que es municipal , i 
vol dir que des de totes les institucions s’ha de donar resposta a aquest cop d’estat que s’està 
perpetrant des de la Moncloa i vol insistir en que si a traves dels municipis podem fer alguna cosa i , 
en representació de Vox,  així ho faran. 

Sotmesa la moció a votació NO S’APROVA amb el següent resultat a la votació: 

  

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x      

EN CONTRA          x                x        x         x 

ABSTENCIONS      x       

 

 

 



 

 

1.7.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUPO MUNICIPAL DE VOX ( VOX ) “ PARA COMBATIR EL 
ISLAMISMO”.- 

 

EXPOSICIÓN 
 
Nos preocupa especialmente los últimos acontecimientos violentos ocurridos en toda Europa, 
especialmente en España, y concretamente en Cataluña. Algunos de ellos, atentados terroristas de 
corte islamista, que han seguido la llamada a la yihad lanzada desde tribunas fundamentalistas durante 
las últimas semanas. 
 
Mientras observamos horrorizados dichos atentados o intentos de ello a lo largo de    nuestro continente 
y de nuestro territorio, tanto el gobierno de la Nación como gran parte de los gobiernos autonómicos 
continúan acogiendo diariamente a los más de 500 inmigrantes ilegales que de media llegan a nuestras 
costas sin ningún tipo de control. Todo ello a consecuencia del efecto llamada y las políticas fallidas de 
puertas abiertas a la inmigración ilegal, masiva y descontrolada. Fronteras abiertas a personas que no 
en casos aislados, sino de forma reiterada y recurrente, han resultado ser terroristas que anidan en 
nuestra sociedad, que se instalan en nuestros barrios y, de forma clandestina, paralela y escondida, 
adoctrinan y radicalizan a nuevos y potenciales terroristas fundamentalistas, hasta que decidan actuar. 
 
Sólo hay que mirar los datos de los últimos años en Cataluña, que desde 2015 ha sido la comunidad 
autónoma donde ha tenido lugar el mayor número de intervenciones y detenciones relacionadas con el 
yihadismo, superando incluso lugares como Melilla, llegando a registrar el 30% del total de 
intervenciones en toda      España. Fuentes policiales aseguraron, en 2022, que Cataluña es “un foco muy 
sensible de radicalización yihadista”. 
 
Da igual que se traten de los llamados “lobos solitarios”, o de células organizadas “durmientes” 
esperando órdenes: el terror islamista está instalado en los barrios catalanes y en cualquier momento 
puede actuar (como muchas veces ha hecho, al grito   de   guerra   de “Allahu    Akbar!”, traducido, 
¡Alá    es    grande!). En casos como Mataró, el pasado mes de octubre, un ataque perpetrado por un 
fundamentalista contra dos personas, machete en mano, nos ha revelado que el detenido contaba con 
una alerta decretada en Francia previamente por asuntos relacionados con el terrorismo yihadista. Este 
episodio sólo supone una prueba más de lo que alertan nuestras Fuerzas y Cuerpos de Seguridad 
constantemente. En este sentido, hemos asistido al blanqueamiento de hechos como el expuesto, 
justificándolos con supuestos problemas de salud mental del atacante o con la falta de recursos 
invertidos en la integración de ciertos colectivos de cultura islámica. 
 
Vivimos unos momentos especialmente delicados para la seguridad y la integridad de nuestros vecinos, 
para el respeto a nuestras instituciones, para los derechos y libertades conquistados en Europa desde 
hace siglos y para la propia supervivencia de nuestra civilización. Si no tomamos medidas, podemos 
vernos sobrepasados y abocados a un modelo social nacido del fracaso del multiculturalismo y el triunfo 
de la inseguridad, el desprecio a nuestra cultura y costumbres y la instauración de roles y estructuras 
sociales injustas, incluidos la sumisión de la mujer. Si decidimos cambiar de rumbo desde nuestro 
municipio, podemos cambiar poco a poco el de instancias superiores y fortalecer lo que nos ha 
configurado como sociedad desde hace miles de años. 
 
Por ello, debemos tomar inmediatamente todas aquellas medidas necesarias para que nuestras 
ciudades no sigan el modelo de sociedades multiculturales que se ha demostrado fracasado en países 
de nuestro entorno y que ya están sufriendo demasiadas ciudades y pueblos españoles. Debemos 
prevenir, para evitar episodios consecuencia de la imprudencia, del descontrol y de la irresponsabilidad. 
 
Es deber de las administraciones promover una inmigración legal, controlada, adaptada a las 
necesidades de España y con capacidad y voluntad de adaptación con el objeto de aportar desarrollo 
a nuestra sociedad. 
 
Es por eso, que el Grupo Municipal de VOX en el Ayuntamiento de Vacarisses   propone al pleno la 
adopción de los siguientes 
 

ACUERDOS: 



 

 

1. Que el Ayuntamiento de Vacarisses reconozca y condene los hechos acontecidos en nuestra 
región, relacionados con el fundamentalismo religioso islamista y con el terrorismo, y toda actitud que 
deteriore la convivencia en nuestro municipio. 
 

2. Que el Ayuntamiento colabore con el Cuerpo Nacional de Policía para dar cumplimiento 
íntegro a la Ley de Extranjería y no ponga impedimentos a la hora de compartir su padrón municipal 
con las FFCCSE y todos los datos relevantes y necesarios para su labor efectiva. 
 

3. Elaborar una ordenanza de las Condiciones de la Habitabilidad de la Vivienda para evitar la 
existencia de pisos patera y edificaciones ocupadas ilegalmente. 
 

4. Eliminar toda ayuda pública municipal a inmigrantes en situación irregular, así como las 
subvenciones ONGs, asociaciones o cualquier entidad que destine sus fondos a promover o ayudar a la 
inmigración ilegal o al  fundamentalismo religioso islámico o contrario a la convivencia. 
 

5. Establecer una ordenanza específica para la obtención de licencia de actividad para centros 
de culto, donde, además de garantizar que las instalaciones cumplen con la normativa urbanística de 
aplicación estatal y autonómica, se acredite que no se trata de mezquitas adscritas a algún credo radical 
fundamentalista o salafista ni va a estar dirigida por imanes radicalizados, debiéndose informar de los 
imanes habilitados para realizar actos religiosos. 
 

6. Dotar de formación integral y actualizada a nuestra Policía Local en detección y prevención del 
radicalismo islámico. 
 

7. Que el Ayuntamiento de Vacarisses se presente como acusación particular en todos aquellos 
casos que puedan suceder en nuestro municipio relacionados con el radicalismo y el terrorismo islámico. 
 

 

Pren la paraula el Sr. Heredia qui fa una lectura íntegra de la moció. 

Intervé el Sr.Pablo Garrido qui diu que està totalment en contra d’aquesta moció i la qualifica de racista. 

Pren la paraula la Sra. Fernandez qui diu que encara estant a favor del deure de col·laborar al màxim 
amb les forces i cossos de seguretat de l'Estat amb competència en la lluita anti-terrorista, a Vacarisses, 
Guàrdia Civil, Policia Nacional i Mossos d’Esquadra, encara i estar  d'acord en què es tracta d'un 
problema greu, que afecta tot el país, encara que entenem que no estan tractant adequadament els 
problemes de terrorisme i immigració, que són qüestions completament diferents, considera que la 
moció es planteja des d'un punt de vista que fomenta el racisme i la xenofòbia. Per tant, no poden votar 
a favor d'alguna cosa plantejada així.  

Pren la paraula el Sr. Arasanz qui diu que es preguntava si seran capaços de no presentar una moció 
parlant d'alarmisme, catàstrofes, cops d'Estat, l'arribada a l'anticrist o l'apocalipsi. 

Hi ha alguna cosa en el nostre municipi que realment mereixi la pena perquè vostès es molestin a fer 
una proposta normal?. Tot és una catàstrofes, el  final de la democràcia, el món s'acaba, això sí, el món 
s'acaba, però no pel canvi climàtic, que és una fal·lera de l'esquerra que posa la calefacció a l'estiu per 
fer-nos creure a tothom que el planeta s'escalfa. De veritat, no ric perquè els temes que exposen són 
tan seriosos i vostès els tracten d'una manera tan grollera i de tan baix nivell que, a mi, personalment  
em faria vergonya exposar-los en públic com vostès ho fan. I com vostè fa referència a que l'Ajuntament 
de Vacarisses reconegui i condemni els fets esdevinguts a la nostra regió relacionats amb el 
fonamentalisme religiós islamista, amb el terrorisme i tota actitud que deteriori la convivència al nostre 
municipi, m'agradaria saber si vostè és capaç de numerar els fets a què fa referència que hagin succeït 
en aquest municipi o,  com sempre, al final resulta que en aquest municipi no ha esdevingut recentment 
cap fet relacionat amb el fonamentalisme religiós islamista i amb el terrorisme que vostè posa en la 
seva argumentació, la qual utilitza per proclamar discursos racistes 



 

També, ja que estem, m'agradaria que em digués, ja que parla d'eliminar tota ajuda pública municipal 
a immigrants en situació irregular, així com les subvencions a ONG , associacions o qualsevol entitat 
que destini els seus fons a promoure o ajudar a la immigració il·legal o al fonamentalisme religiós  
islàmic o contrari a la convivència, quants ajuts públics que destina l'Ajuntament de Vacarisses a entitats 
que destinen els seus fons a promoure la immigració  il·legal el fonamentalisme religiós islàmic o que 
estiguin en contra de la convivència al municipi.? 

li diu el al Sr. Heredia que li digui als seus delegats comarcals que li escriuen les mocions que vagin 
amb compte amb el que demanen, a veure si algun dia se'ls emmarca com a entitat que està en contra 
de la convivència al municipi i deixen de subvencionar-los el quiosquet. Deixin de fer perdre el temps a 
la gent i comencin a fer alguna cosa útil per al municipi si és que creuen que són capaços. 

Pren la paraula el Sr. Aviles qui diu que, si el relat de Vox  continua aquesta deriva, d'aquí pocs anys 
els catalans ens veurem tots a l'infern i que, efectivament, estem davant d'una moció racista i xenòfoba 
que per títol porta  combatre a l'islamisme i li fa la següent pregunta retòrica : l'islamisme es una religió 
no? 

doncs li diu que la seva moció, si té una cosa amés de racista i xenòfoba és que és una moció  
anticonstitucional, perquè si anem a la Constitució Espanyola i en concret el article 16, ens diu que  es 
te que garantitzar la llibertat ideològica, religiosa i de culte dels individus i les comunitats. 

Per lo tant afirma el Sr Aviles que no creu que faci falta afegir res més. i conclou dient que la votaran 
en contra 

La Sra. Maria Moreno vol afegir a la intervenció del seu company una frase que li han pasat que diu 
“ El feixisme es cura llegint i el racisme es cura  viatjant “ 

Pren la paraula el Sr Antoni Masana que li proposa al Sr Heredia  perquè li votem a favor és que en 
comptes de posar per combatre l'islamisme posem combatre el feixisme de Vox. 

Pren la paraula el Sr.  Heredia qui diu que, precisament, l'islamisme no es  que sigui molt constitucional. 

Respecte al que ha dit el PSOE, respecte al tema de les ajudes, diu que  a tota Espanya, quan 
presentem aquest tipus de mocions, com és un problema com ja hem comentat d'Europa, d'Espanya, 
dels municipis, són mocions de prevenció que fan a tota Espanya sencera justament per evitar i 
combatre l'islamisme tots plegats, coordinats des de l'àmbit municipal. 

Aleshores, potser des de Vacarisses no es donen ajuts de moment en immigració il·legal, però potser 
a Terrassa sí i a Rubí també. En el cas que aquí a Vacarisses hi haguessin ajudes a immigrants il·legals 
la nostra moció deixa ben clar que estem contra aquest tipus d'ajuts. En cas de terrorisme,  a Vacarisses 
encara no hi ha , però això és el que volem, prevenir això, combatent l'islamisme ,combatent  la 
immigració il·legal des dels municipis. 

Pren la paraula el Sr. Arasanz qui vol a aclarir-li al Sr. Heredia que ells son  Partit dels  Socialistes de 
Catalunya i  no Partit Socialista Obrer  Espanyol, i després li pregunta a quines  fundacions dona ajuts 
l'ajuntament de Terrassa o l'ajuntament de Rubi. 

El Sr Heredia li respon que, en tot cas, li plantegi aquesta qüestió a la Regidora del PSC de Terrassa i 
no pas a ell, que nomes faltaria que ell es tingues que estudiar els ajuts que dona l’Ajuntament de 
Terrassa. 

La Sra. Moreno li replica que es ell qui ha posat l’exemple  i, per tant ,hauria de donar  les dades. 

El Sr Alcalde  li pregunta al Sr. Heredia si sap d’on surt Vox, d’on es finança?  i li diu que es de la 
oposició Iraniana,  i que això que esta criticant, precisament es el que ha finançat aquest “xiringuito” al 
qual anomeneu partit, i continua dient-li que a part de 50.000 ajuts d’altres llocs , així que l’interpel·la a 
que sigui mes curós, encara que entén, tot referint-se a Vox,  que estan per el que estan, per ser 
catastrofistes i dir que tot va malament i així fan bullir l’olla per tal de veure que pesquen i crear 
confrontació. Finalitza dient  que li sembla tant gros el que diuen que es millor callar.  

  



 

 

 

 

Sotmesa la moció a votació NO S’APROVA amb el següent resultat a la votació:  

 

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR x      

EN CONTRA          x        x        x        x        x 

ABSTENCIONS             

 

 
1.8.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUPO MUNICIPAL DE ERC-AM SOBRE EL FINANÇAMENT 
DELS ENS LOCALS 
 
En els darrers deu anys, la nostra societat ha patit l’impacte negatiu de diverses crisis que han requerit 
modificacions legislatives i pressupostàries ad hoc, que intentaven minimitzar el seu impacte en el dia 
a dia de la nostra ciutadania i assegurar la prestació dels serveis que garanteixin l’estat del benestar 
d’una manera inclusiva. 

En aquest sentit, els ens locals hem acumulat en una dècada una legislació lesiva contra l‘autonomia 
local que es va concretar en la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local (LRSAL), 
la COVID-19 i la guerra d’Ucraïna amb la conseqüent i actual crisi que ha provocat un augment del preu 
de les matèries primeres i, en general,  l’increment del cost dels serveis i inversions que es donen o 
s’impulsen des dels ens locals. 

D'altra banda, és necessari remarcar la important disminució d’ingressos que ha representat per a molts 
ajuntaments la recent reforma de l'impost sobre l'increment del valor dels terrenys urbans. A més, s'ha 
requerit als ajuntaments el retorn dels ingressos recaptats per aquest impost que estaven subjectes a 
reclamació als ciutadans afectats. 

Totes aquestes decisions que s’han pres a nivell Europeu, Estatal i de Catalunya han tingut com a 
destinataris els nostres veïns i veïnes i als ens locals com a gestors a primera línia en la seva aplicació. 

Aquestes circumstàncies han posat a prova la solidesa del sistema de finançament dels ens locals i 
hem pogut constatar que s’ha agreujat la situació, que ja era prou precària, de manca de recursos, 
d’atribució continuada d’obligacions sense finançament, d’assumpció del principal esforç en el 
compliment de les mesures per reduir l’endeutament públic, etc. 

L’augment del cost de les matèries primeres ha repercutit en les adjudicacions i en els complements 
que han comportat la seva execució. Molts dels projectes que s’han vist afectats estan vinculats a 
subvencions d’altres administracions, que no s’han augmentat, assumint els ens locals directament el 
sobre cost. 

Els ens locals de Catalunya hem hagut de recórrer a les poques figures impositives que disposem per 
a fer front a aquestes circumstàncies. La resposta del legislador ha estat inexistent i els Governs a nivell 
Europeu, Estatal o Català que han incomplert respectivament la Carta d’autonomia Local, la Constitució 
i l’Estatut de Catalunya que obligava a l’aprovació d’una llei de finances locals, han habilitat mesures 
restrictives pel deute, d’una banda, i a subvencions conjunturals que, en cap cas, solucionen el dèficit 
estructural de finançament dels ens locals i a una distribució dels ingressos que no es correspon amb 
aquestes obligacions.  



 

 

 

 

A més, cal abordar de forma definitiva un finançament dels diferents territoris de l’Estat més transparent 
i just, que acabi amb l’actual dèficit fiscal de Catalunya, que és un greuge afegit per la ciutadania.  

Estem posant al límit la pressió fiscal a la qual estan sotmesos els nostres conciutadans, en una etapa 
de crisi socioeconòmica continuada. 

El repartiment entre les diferents administracions que es fa per part de l’Estat dels tributs i dels 
ingressos, no es correspon a les competències i responsabilitats que actualment tenen els ens locals 
respecte a les altres administracions.  

És per a tot això, que l’Ajuntament de Vacarisses proposa l’aprovació de la present moció, amb els 
següents  

ACORDS: 

 

Primer.- Instar el Congrés, el Senat, el Parlament de Catalunya i els Governs de l’Estat i de la 
Generalitat, a una reforma estructural del finançament dels ens locals que asseguri el compliment del 
principi de suficiència financera. 

Segon.- Impulsar una taula de negociació amb la Generalitat, per una banda, amb el Govern de l’Estat 
per una altra, i les entitats municipalistes més representatives per establir les bases del nou finançament 
local. 

Tercer.- Mentre s’acorda el nou sistema de finançament local, cal habilitar de manera conjuntural un 
repartiment més equitatiu dels tributs i els ingressos de l’Estat i que la participació dels ens locals es 
correspongui amb les seves competències, la prestació de serveis impropis i resolgui la nul·la capacitat 
del sistema de finançament actual per a donar resposta a les necessitats de la nostra ciutadania. 

Quart.- Instar el Govern de l’Estat a impulsar conjuntament amb els diferents territoris de l’Estat un nou 
sistema de finançament just i equilibrat que acabi amb el dèficit fiscal o es creï un topall màxim de 
solidaritat envers l’Estat seguint els models més avançats d’Europa, amb regles explícites i claredat de 
xifres i que garanteixi que tots els ciutadans reben les mateixes prestacions i serveis.  

Cinquè.- Instar el Govern de l’Estat a derogar la LRSAL. L’objectiu que perseguia inicialment aquesta 
Llei, parcialment ja derogada, no té avui cap sentit i limita l’autonomia local a l’hora de donar resposta 
als reptes actuals. Instar també a modificar la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera 
de manera que la seva aplicació se suavitzi i flexibilitzi perquè les entitats locals disposin de major 
autonomia en la despesa pública. 

Sisè.- Instar el Govern de la Generalitat que constitueixi una comissió amb les entitats municipalistes 
més representatives per treballar conjuntament els continguts de l’avantprojecte de Llei de Governs i 
Finances locals de Catalunya. En aquesta proposta cal afrontar, entre altres prioritats, el finançament 
dels Consells Comarcals. 

Setè.- Comunicar els presents acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat, al Parlament 
de Catalunya, al Congrés de diputats, al Senat, a l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació 
de Municipis de Catalunya. 

 

Pren la paraula la Sra. Paola Moral qui diu que  aquesta és una moció que entenem  que és necessària 
per abordar d'una forma definitiva un finançament dels diferents territoris de l'Estat, que sigui més 
transparent i just, que acabi amb l'actual dèficit fiscal de Catalunya i que també és necessari establir un 



 

repartiment equitatiu i just entre les mateixes administracions, tant de l'Estat, com de les administracions 
autonòmiques, com dels ens  locals. 

Penseu que en aquests últims anys, fruit  de les crisis que hi ha hagut per la Covid, la guerra d’Ucraïna,  
etcètera, han provocat un augment dels preus de les matèries primes, dels costos dels serveis, de les 
inversions que es fan per els ens locals, etc,  i tot això ha repercutit directament en les adjudicacions i 
en les execucions que es estan posant en marxa als diferents en locals. Els ajuntaments, a més a més, 
estan absorbint també unes competències que ara per ara no els per toca, però acaben assumint, sense 
que tampoc se'ls doti d'un finançament necessari per poder  gestionar aquest serveis. 

A més, també hem de tenir en compte que hi ha hagut una important disminució d'ingressos que són 
provocats per la reforma de l'impost sobre l'increment de valor dels terrenys urbans, que és un dels 
impostos dels ens locals de  recaptació més alta i amb els que poden gestionar millor el serveis. 

És per tot això que, en resum, dels acords més importants de la moció, que seria el primer, que  insta 
al Congrés, al Senat i el Parlament de Catalunya, als Governs de l'Estat, perquè es porti a terme una 
reforma estructural del finançament dels Ens locals que asseguri el compliment del principi de 
suficiència financera. També caldria habilitar, de manera conjuntural, un repartiment més equitatiu dels 
tributs i dels ingressos de l'Estat, i que la participació dels ens locals es correspongui amb les seves 
competències i, entre d'altres, instar al govern de l'Estat a impulsar conjuntament  amb els  diferents 
territoris d’Estat, un nou sistema de finançament just i equilibrat  que acabi amb el dèficit fiscal. 

Pren la paraula la Sra. Fernàndez qui diu que encara que estiguin d’acord amb  el dèficit de finançament 
dels ens locals, entenen que el seu diagnòstic i plantejament  es deu a una moció que és completament 
errònia. 

El problema principal és que quan l'Estat va fer la descentralització no va haver-hi una segona 
descentralització cap a les corporacions locals i, així, la Generalitat no deixa de créixer, de crear 
diferents estructures, duplicant funcions per anar col·locant amiguets amb motiu de les competències 
que no tenen atribuïdes, amb la qual cosa es genera una ingent despesa de recursos, departaments 
d'accions exteriors, ambaixades a l'estranger, hisenda catalana, etcètera, administracions sense sentit 
i amb personal que ningú no ha votat. En fi, recursos que haurien de ser destinats als ens locals, que 
són els que de manera més propera atendrien les necessitats dels nostres ciutadans. 

Pren la paraula el Sr. Arasanz qui diu que es una moció que, si no s’equivoca, ha estat acordada 
prèviament tan amb la ACM i la Federació de Municipis de Catalunya, que ja ha estat aprovada per el 
Consell Comarcal  i presentada al President de la Generalitat per la mateixa Federació de Municipis de 
Catalunya en la reunió que vam mantenir aquesta setmana mateix. Per tant, res a dir, totalment a favor  
de plantejar un nou model de finançament més just i que doni resposta a les necessitats actuals de tots 
els municipis. 

Sotmesa  a votació  s’aprova amb el següent resultat :   

 

 VOX V x V LAVV PSC 
UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x  x 

EN CONTRA                 x                         

ABSTENCIONS         x       x    

 
 
2.- SOBREVINGUTS. 
 

No n´hi ha. 

 



 

3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA. 
 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER LA 
JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 23 i 30 D’OCTUBRE, I ELS DIES 6, 13 I 20 DE NOVEMBRE 
DE 2023.- 
 
Es dona compte de les actes de les sessions esmentades. 
 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA SESSIÓ 
ORDINÀRIA (Alcaldia, del 409/2023, de 13/10/2023, al 502/2023 de 21/11/2023), (Turisme, Comerç i 
consum, del 5/2023, de 3/11/2023, al 6/2023, de 21/11/2023), (Esports, 10/2023, de 19/10/2023, al 
11/2023, de 7/11/2023), (Educació, del 32/2023, de 5/10/2023, al 39/2023, de 17/11/2023), (Acció 
Social, del 45/2023, de 26/09/2023, al 56/2023, de 17/11/2023), (Obres i Serveis, Gestió de l’Aigua i 
Nuclis, del 15/2023, de 19/10/2023, al 18/2023 de 9/11/2023), (Joventut, el 7/2023, de 24/10/2023), 
(Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, del 6/2023, de 26/10/2023, al 7/2023, de 
14/11/2023), (Tinença Responsable i Benestar Animal, del 4/2023, de 7/11/2023, al 7/2023, de 
16/11/2023), (Hisenda, del 9/2023, de 26/10/2023, al 11/2023, de 15/11/2023).- 
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa de les queixes rebudes aquest mes per  molèsties de pudors de l’abocador, que 
han estat 4 i que en total hi ha hagut 1374. 
 
També informa de la darrera reunió que van tenir amb el Grup Hera i amb el director de l’Agencia 
Catalana de Residus -Isaac Peraira – en la qual se’ls va informar que l’abocador havia arribat al seu 
límit en les dues cel·les, la d’inertitzats i la del abocador i, per tant, ens trobem en un litigi que va de  
unes 25000 Tn que el grup Hera diu que encara hi caben i l’ACR que considera que l’abocador ha 
arribat a la seva màxima capacitat i ha de començar a fer el tancament. Diu que suposa que aquesta 
situació en uns mesos finalitzarà i sabrem com acaba tota aquesta qüestió, que fa costat al que diu 
l’ACR i que si s’ha arribat al límit doncs que es comenci la seva clausura definitiva, però també vol 
recordar  que quan comenci la clausura definitiva el grup Hera s’ha d’estar a l’abocador 30 anys mes 
per fer el control dels assentaments, lixiviats etc . 
 
Informa que aquest mes hi ha 14 aturats mes a Vacarisses, amb una taxa del 8%, 1 punt per sota del 
Vallès i de Catalunya. 
 
L’alcalde diu que també li agradaria explicar una situació que s'ha donat amb l'enverinament de 7 gats 
en un carrer de Vacarisses, i això ho fem per mostrar, doncs,  que aquest govern no deixarà passar 
això, aquests atacs contra animals que, en aquest cas, ha provocat la mort  de 7 animals i, l'Ajuntament 
ha encarregat les necròpsies d'aquests gats  i, un cop, estiguin els resultats, es derivarà al  jutjat que, 
com be sabeu, amb la nova llei de animals és un delicte penal. Diu que la policia ja  està treballant i el 
tècnic de benestar animal també. 
 
A continuació es dona lectura a la declaració institucional que tot seguit es transcriu literalment: 
 
 
  
4.1.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DEL 25 DE NOVEMBRE DE 2023 DIA 
INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA VERS LES DONES.- 
 



 

Avui, 25 de novembre, Dia internacional per a l’eliminació de la violència vers les dones, afirmem  
ben alt i clar que la lluita contra les violències masclistes és una lluita col·lectiva que necessita de  
tota la societat. Perquè les violències masclistes no són un fet aïllat ni privat. Perquè les violències 
masclistes són un dels principals problemes de seguretat pública que té el país. Perquè no són un 
problema de les dones. Són un problema de tota la societat. 
 
En les darreres dècades hem viscut al nostre país un canvi profund en el rebuig social a aquesta 
violència estructural contra les dones. Per arribar fins aquí ha calgut posar nom a les diferents formes 
que adopta i assenyalar tots els àmbits en què es produeix. També ha estat fonamental que tant les 
dones com els homes aprenguéssim a identificar els fets que constitueixen violència  
masclista i, de manera cabdal, a responsabilitzar els agressors en lloc de culpabilitzar les dones que la 
pateixen per allò que han fet o no han fet. 
 
Aquest canvi no s’ha produït perquè sí. Ha sigut fruit d’una intensa lluita feminista que ve de lluny, en 
l’àmbit social i comunitari, en l’àmbit laboral, en l’àmbit cultural o en l’àmbit esportiu, i que també ha 
guanyat un espai central a les institucions polítiques i les administracions públiques. S’hi destinen més 
recursos que mai per als serveis especialitzats d’atenció i recuperació de les dones i de les seves filles 
i fills. 
 
Per això és inevitable que se’ns esgotin les paraules de condemna i que ens preguntem amb dolor: “per 
què no s’aturen les violències contra les dones?”, “per què no s’acaben els feminicidis?”, o “per què no 
deixen d’augmentar les denúncies?”. 
 
Prenguem consciència que amb l’augment del rebuig social i la fermesa de la resposta institucional no 
n’hi ha prou. No afrontem un esprint sinó una carrera de fons. Tenim encara molt normalitzades actituds 
i comportaments masclistes de menyspreu, ridiculització, control o dominació envers les dones i els seus 
cossos. I massa sovint encara costa desprendre’s dels estereotips sobre les víctimes i sobre els 
agressors, dels dubtes sobre la intenció de la víctima o supervivent que denuncia la situació de violència 
i de la complicitat o camaraderia amb l’agressor. 
Aquest estiu tothom ha pogut veure com un fet ocorregut davant les càmeres i difós arreu del món no 
era suficient per obtenir en un primer moment una reparació àgil a la violència viscuda. Tothom ha pogut 
veure igualment que, perquè això passés, ha estat necessari tot un clam social d’indignació davant la 
manca de diligència de qui tenia la responsabilitat d’actuar, d’aquells que van aplaudir unes excuses 
injustificables, dels que van pressionar o qüestionar la reacció de la víctima i dels que varen ser tous 
en els seus comunicats o van callar massa dies. Tothom ha pogut veure igualment que, amb el clam 
“#S’haAcabat”, les jugadores de futbol no denunciaven només aquests fets, sinó que posaven el focus 
en un conjunt de desigualtats que cal adreçar per garantir la no-repetició i per fer efectiva la igualtat. 
 
Aquest és el pas que necessitem fer totes i tots cada dia per acabar amb les violències masclistes. El 
silenci i la inacció no són respostes neutrals, sinó que donen suport a l’agressor, a la impunitat i a la 
reproducció de les violències. Cal trencar tots els silencis i tenir un paper proactiu en la prevenció i la 
detecció. Totes i tots som observadores i observadors d’unes violències que pateixen moltes dones del 
nostre entorn (familiar, d’amistats, laboral, educatiu, grups de xarxes socials, espais d’oci, al transport 
públic o al carrer) per part d’homes del nostre mateix entorn. 
 
 
Totes i tots podem evitar que es produeixi la violència intervenint i denunciant comportaments 
agressius, discriminacions i desigualtats. Podem contribuir a establir estàndards sobre què és 
acceptable i què no ho és en el nostre entorn, podem ajudar a reconèixer comentaris o comportaments 
intolerables, incloent-hi aquells discursos negacionistes de les violències masclistes, i empènyer així a 
superar les normes culturals patriarcals de la nostra societat. Podem cridar l’atenció sobre la situació de 
violència perquè s’aturi i exigir al nostre centre de treball, associació o espai d’oci que apliqui 
adequadament el protocol que està obligat a tenir. 
Així mateix, totes i tots tenim també un paper cabdal en la resposta immediata després de la violència. 
Com a amiga o amic, familiar, company o companya de feina, veí o veïna, podem ajudar a qui ho està 
patint a identificar els indicis de la violència patida o dels factors de risc per la seva vida. És especialment 
important donar-li suport emocional, ajudar-la a superar la por, l’aïllament, la vergonya o el sentiment de 
culpabilitat que pot provocar la violència viscuda, assegurant-li que  
no és culpa seva, que som al seu costat i que la podem acompanyar als serveis especialitzats que es 
troben arreu del país o trucar al telèfon 900 900 120. 



 

 
Les institucions polítiques del país —Generalitat de Catalunya, administracions locals i entitats 
municipalistes— ens comprometem a dedicar tots els esforços i recursos necessaris per garantir el dret 
de les dones a una vida lliure de violències masclistes. Sabem que hem treballat molt, però encara hem 
de fer-ho molt més: amb la diligència deguda, amb una resposta integral i amb polítiques públiques 
transformadores i valentes. 
 
Però, per erradicar les violències masclistes, és imprescindible la implicació de tothom. Cadascú i 
cadascuna de nosaltres podem ser agents de canvi. Aixequem totes les catifes, trenquem tots els 
silencis i tinguem totes les alertes activades per prevenir, detectar i reparar les violències contra les dones. 
Prenguem partit per aturar d’una vegada per totes la principal vulneració dels drets humans de les dones 
i per acabar amb el seu últim responsable: el patriarcat i la ideologia masclista que el sustenta. 
 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
Pren la paraula el Sr. Heredia qui pregunta per que no està col·locat el quadre del Rei i també demana 
com es que la bandera d’Espanya esta tapada per la de Catalunya, encara que indica que depèn de 
com es miri es pot observar un símbol d’unitat , la bandera de Catalunya abraçant a la d’Espanya. 
 
El Sr. Alcalde li respon que no s’havia adonat i que ja mirarà que es el que ha passat. 
 
Pren la paraula la Sra. Fernández qui diu que es va dir de netejar els carrers de les urbanitzacions i que 
encara no ha vist persones treballant als carrers traient bardisses i netejant voreres, i pregunta quan es 
podrà fer. 
 
El Sr. Alcalde li respon que la brigada hi treballa diàriament al carrer fent totes aquestes tasques que 
menciona la Sra. Fernandez, així com arranjant fuites ,  i anuncia que d’aquí poc aproximadament dos 
mesos  ha de sortir una licitació pel tema de neteja de parcel·les i carrers, etc, etc., i pensa que aquest 
contracte donarà sortida a aquesta problemàtica i afegeix que, com a cada ajuntament, la brigada 
treballa per fer un manteniment adequat i diu que Vacarisses es un municipi complicat, amb 90 km de 
vials,  i aquest fet fa difícil que tot estigui a la perfecció ja que son molts vials. 
Diu que es fa el que es pot i que mica en mica anirà a millor. 
 
La Sra. Fernandez diu que pel nucli si que ha vist que es fan tasques de manteniment, però a les 
urbanitzacions ara no es fa i quan estava el Sr. Boada si que es feia,  i diu que no entén perquè ara no 
es fa ja que els kilòmetres de vacarisses no han augmentat. 
 
Li respon el Sr. Alcalde que aquesta es la seva opinió,  però que ell no la comparteix,  i diu que ara hi 
ha mes persones a la brigada que no pas fa 8 anys i que cada vegada hi han mes diners destinats a 
manteniment. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui vol comentar que els han informat que el hoquei s’està fent a la pista 
de Can Serra per que no hi havia espai al poliesportiu i diu que els han manifestat que es troben amb 
la pista molt bruta i amb pedres que dificulten l’entrenament , i també que el vestuari no es neteja des 
del mes de setembre. 
 
Comenta també la Sra. Moreno que han vist que els llums de nadal estan posats però no encesos,  i 
entén que es per un tema d’economia i pregunta quan s’encendran. 
 
La Sra. Moreno pregunta a que correspon el cablejat de color blau que s’està posant a la C-58 i, parlant 
de la C-58,  diu que ja fa dies que hi ha una moto com abandonada i si la trauran en breu. 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui respon dient que la moto en qüestió creu que fins i tot es troba al  terme 
municipal de Terrassa . 
 
El Sr Alcalde explica que la moto, si no esta al vial , Carreteres de la Generalitat no se’n fa càrrec, i 
aquesta es troba al límit entre Terrassa i Viladecavalls i creu que, al capdavall, l’acabarà traient 



 

Vacarisses.  
 
Reprèn la seva intervenció el Sr. Casas respecte al cable que indicava la Sra. Moreno, i diu que 
efectivament es tracta de fibra i , respecte als llums de nadal,  li contesta que sempre s’encenen per 
Santa Llúcia. 
 
Pel que fa al hoquei el Sr. Casas li contesta que  van demanar aquell espai i que els vestidors es 
netegen cada setmana des de que es fa us per part del Hoquei i que, malgrat que a finals de setembre 
no es podien fer servir ja que s’estaven ultimant alguns detalls dels mateixos, dels d’aleshores es 
netegen. En quant a les pedres explica que es tracta d’un espai compartit per mes gent i diu que estan 
buscant una solució per aquest problema. 
 
Pren la paraula el Sr. Aviles qui, respecte a l’enverinament de la colònia de gats i  les persones que han 
perpetrat aquest crim, vol llegir un article que sortia al diari de Terrassa d’ahir: 
 
“ Ha tornat l’enverinament dels gats  
 
L’ajuntament de Vacarisses ha rebut sis avisos de presumptes enverinaments de gats, especialment a 
l’entorn del carrer i la plaça de Sant Ignasi. Tal i com ja es va fer a principis d’any, s’ha iniciat una 
investigació i s’està treballant conjuntament amb la Policia Local i la Comissió del Dret Animal del 
Col·legi d’Advocats de Terrassa per esbrinar aquest succes i localitzar-ne l’autoria, si es confirma el 
delicte. A mes, l’ajuntament ha repartit uns cartells a les zones dels incidents en que es recorda que 
enverinar un animal suposa la comissió de diverses infraccions greus i de fet constitueix un delicte 
tipificat a l’article 336 del Codi Penal ,  penat amb penes de presó de quatre  mesos a dos anys. Si a 
mes es produeix la mort del d’animals s’està cometent  un segon delicte de maltractament animal 
tipificat a l’article 337 i castigat amb penes de fins a divuit mesos de presó. Aquestes penes es veurien 
incrementades segons  el nombre d’animals afectats i la persona responsable dels fets podria ser 
acusada de la comissió de dos delictes. 
L’Ordenança Municipal reguladora de la tinença d’animals domèstics també en fa referència, amb una 
sanció que pot arribar als 30.000 €,  tot plegat s’aplica tant si el gat te propietat reconeguda com si viu 
al carrer ja que en tots els casos l’ajuntament actua com a garant dels seus drets”  
 
El Sr. Aviles vol preguntar si aquests fets que redacta l’article son certs. 
 
Li contesta la Sra. Serra  dient que aquest article surt de la noticia que es va fer per l’ajuntament. 
 
Així doncs el Sr. Aviles vol traslladar dos precs , un d’ells a la Regidora de Tinença Responsable i 
Benestar Animal – Olga Serra-  i l’altre a l’Alcalde – Antoni Masana – 
 
El primer dels precs es celeritat i, el segon, contundència. Celeritat en les investigacions per tal que no 
passi mes temps de l’imprescindible i diu que ,si no tenim recursos,  es demani la col·laboració amb les 
forces de seguretat , mossos, amb qui faci falta, però que s’arribi al fons de la qüestió. I pel que fa a la 
contundència , per arribar fins al final i que els responsables paguin pels delictes comesos. 
 
La Sra. Serra diu que estan plenament d’acord i que, des del diumenge que es va rebre el primer avis, 
ja hi eren treballant amb això,  i vol agrair la feina tant del tècnic com la Policia, que estan fent una feina 
excepcional, ja que estant vigilant i rastrejant la zona i fent to el que es pot fer intentar trobar, malgrat 
que no es fàcil, qui ha fet això i que si  s’aconsegueix identificar els autors, l’ajuntament els sancionarà, 
però també serà la justícia ja que, com comentava l’alcalde, un cop es disposi de les necròpsies que 
confirmin que aquests gats ha estat enverinats, aquest tema es pot entrar per via judicial encara que 
no hi hagi una persona identificada com a culpable i, a partir d’aquí, des del jutjat també s’inicia una 
investigació. 
 
Essent les vint hores el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la qual estenc la 
present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 

 
  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
Antoni Masana Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  


